
Odziv UL in IJS na razpravo v DS o kmetijstvu in okolju: Podnebne spremembe so 
dejstvo, zanikanje znanstvenega konsenza ne sodi v Državni svet 
 
Na Univerzi v Ljubljani in Institutu »Jožef Stefan« ob nedavnem posvetu »Kmetijstvo je varuh 
okolja in narave, znanstveno podprto« v organizaciji Državnega sveta RS, na katerem so 
nekateri raziskovalci izrazili dvom v podnebne spremembe in posledično podnebno krizo, 
ponovno izpostavljamo, da so znanstvena dognanja glede podnebne krize popolnoma jasna 
in nedvoumna in da med strokovnjaki za to področje obstaja močan konsenz.  
   
Ključna dognanja, ki so izpostavljena tudi v poročilu Medvladnega odbora Združenih narodov 
za podnebne spremembe so: podnebne spremembe povzročamo ljudje z izpusti 
toplogrednih plinov; podnebne spremembe že nekaj desetletij močno vplivajo na planet; 
nadaljnja rast emisij, ki se sicer omejuje, a prepočasi, bo vodila v poslabšanje razmer. 
Zanikanje podnebnih sprememb nima nobene znanstvene podlage, nujno je hitro in odločno 
ukrepanje v smeri ničelnih izpustov in razogljičenja.  
  
»Dogodki, ki smo jim priča v zadnjih letih – od poplav do rekordno visokih temperatur – 
nedvomno kažejo, da se podnebje spreminja, znanstvene raziskave pa potrjujejo, da je za to 
krivo naše delovanje. Dvomi, ki jih izražajo nekateri, pogosto temeljijo na slabem 
razumevanju znanosti. Četudi je odstotek izpustov toplogrednih plinov, ki ga s svojo 
dejavnostjo ustvarjamo ljudje, nizek, ravno ta količina predstavlja tisti višek, ki vodi v 
segrevanje planeta in podnebne spremembe. Kot nam že danes kaže naše okolje – ne le s 
podnebnimi spremembami, temveč tudi z drugimi posledicami, kot je izgubljanje 
biodiverzitete – smo že globoko v krizi. Če želimo naš planet ohraniti primeren za bivanje za 
naše otroke in vnuke, moramo ukrepati hitro in odločno. V najvišjih ustanovah republike 
Slovenije, kot je Državni svet, bi morali organizirati razprave na najvišji ravni, v katere bi 
morali povabiti strokovnjake, pristojne za področje razprave, ter upoštevati znanstveni 
argument,« poudarja rektor Univerze v Ljubljani, prof. dr. Gregor Majdič. 
  
Direktor Instituta »Jožef Stefan« prof. dr. Boštjan Zalar poudarja, da tudi Institut »Jožef 
Stefan« nedvoumno zaupa mnenju strokovnjakov. »Kot vrhunska znanstveno-raziskovalna 
institucija tudi na področju raziskovanja podnebnih sprememb zaupamo stališčem stroke, ki 
temeljijo na znanstveno podprtih argumentih. Strinjam se, da moramo posledice podnebnih 
sprememb obravnavati odgovorno, hitro in odločno ter da bi najvišje ustanove republike 
Slovenije morale predstavljati mnenje strokovnjakov s področja. Institut »Jožef Stefan« se z 
raziskovanjem  podnebnih sprememb ne ukvarja celostno, ampak le s posamezniki vidiki, kot 
jih na primer preučujejo na Odseku za znanosti o okolju. Sodelavci Instituta »Jožef Stefan«, 
ki so sodelovali na posvetu v Državnem svetu, so tam izražali svoje osebno mnenje in ne 
mnenje Instituta.« 
 

 


